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Besvarelse af spørgsmål 7 ad L 47 stillet af boligudvalget den 9. no-
vember 2009 efter ønske fra Thomas Jensen (S).    

Spørgsmål 7:
Er ministeren enig i, at anlægsloftet har begrænset kommunernes mulig-
heder for tiltag med henblik på at nedbringe energiforbruget i kommunale 
bygninger?

Svar:
Reglerne vedrørende kommunernes anlægsvirksomhed henhører under 
Indenrigs- Socialministeriet. Jeg har derfor forelagt spørgsmålet for in-
denrigs- og socialministeren, der oplyser følgende, som jeg kan henholde 
mig til:

”Det kan oplyses, at der hverken i 2009 eller 2010 eksisterer noget an-
lægsloft.

For så vidt angår råderummet under anlægsloftet, havde kommunerne 
særlige automatiske adgange til at optage lån til visse investeringer i 
energibesparende foranstaltninger i eksisterende kommunale bygninger. 
Dette kunne ske inden for nærmere bestemmelser i den kommunale låne-
bekendtgørelse, der har eksisteret siden slutningen af 1980’erne (be-
kendtgørelse nr. 496 af 30. juni 1989).

Denne ordning er blevet videreført ved bekendtgørelse nr. 1097 af 19. 
november 2008.”
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